
 
            ZAPISNIK 

 
s Izborne skupštine Saveza antifašističkih boraca i antifašista 

Republike Hrvatske što je održana 14. prosinca 2019. u dvorani 
SABA RH, Pavla Hatza 16, u Zagrebu 

 
 

U Zagrebu je 14. prosinca  2019. održana  Izborna  skupština Saveza 
antifašističkih boraca i antifašista RH, s početkom u 11 sati intoniranjem 
Himne Republike Hrvatske Lijepa naša domovino. 
Skupštini su bili nazočni 56 izaslanika-članova Skupštine od 60 
pozvanih. Popis nazočnih članova Skupštine sastavnim je dijelom 
zapisnika. 
Pored članova Skupštine sjednici su bili nazočni i članovi Predsjedništva 
SABA RH u mandatu 2015 – 2019. 
Skupštini su bili nazočni: Siniša Hajdaš Dončić, potpredsjednik 
Hrvatskoga sabora i izaslanik predsjednika SDP-a Davora Bernardića,  
Zdravko Vladanović, izaslanik ministra hrvatskih branitelja Tome 
Medveda, te Ratko Maričić, izaslanik gradonačelnika Zagreba Milana 
Bandića. 
 
Nazočni delegati na Izbornoj skupštini SABA RH: 
REGIJA DALMACIJA: ZUABA Dubrovačko-neretvanske županije: Radmila Šutalo,Teo 
Grančič, Ivan Botica; ZUABA Splitsko-dalmatinske županije: Drago Mindoljević, Tonči 
Pivac, Vesna Podlipec, Vesna Ugrina, ZUABA Šibensko-kninske županije: Zoran Restović, 
Luka Kovač, ZUABA Zadarske županije: Joso Štulina, Nikola Dobre. 
ISTARSKA REGIJA: SA Istarske županije: Edo Jerman, Edi Andreašić, Branko Oplanić, 
Romano Božac, Severino Franković, Arduino Matošević, Milan Antolović, 
Livio Blašković, Moscarda Giancarlo, Dario Maretić 
PRIMORSKO – GORANSKA REGIJA: ZUABA Primorsko-goranske županije:Dinko 
Tamarut, Darko Fanuko, Vilim Malnar, Zdenka Vukelić, Romano Kovač, Zdravko Janušević, 
Željka Horljević, Rajko Radulović. 
REGIJA SJEVEROZAPADNE HRVATSKE: ZUABA Bjelovarsko-bilogorske 
županije:Velebit Gomerčić, Nenad Nekvapil,  ZUABA Koprivničko-križevačke županije: 
Anica Desnica, Rudolf Kahlina, ZUABA Krapinsko – zagorska županija: Franjo Habulin, 
Đorđije Popović, ZUABA Varaždinske županije:Milivoj Dretar, Marijan Ciglar, UABA 
Čakovec:Zvonko Golub 
ZAGREBAČKA REGIJA: ZUABA Karlovačke županije: Biserka Vranić, Ratomir Bošnjak, 
ZUABA Sisačko – moslovačke županije: Antun Maruski, Zvonko Rastovac, ZUABA 
Zagrebačke županije i Grada Zagreba: Ivana Posavec Krivec, Vladimir Augustič, Iva 
Jelačić, Petar Raić. 
REGIJA SLAVONIJE, BARANJE I ZAPADNOG SRIJEMA: Virovitičko-podravska županija: 
UABA Virovitica: Vesna Hercigonja, ZUABA Vukovarsko – srijemske županije: Lazo Đokić, 
Jovan Tešanović; Osječko – baranjska županija: UABA Beli Manastir i UABA Osijek:Nikola 
Opačić, Požeško – slavonska županija: UABA Pakrac – Lipik:Kata Holjevac 



Brodsko-posavska županija: UABA Slavonski Brod: Zvjezdana Grčević Čurković 
KOLEKTIVNI ČLANOVI: SAVEZ DRUŠTVA JBT HRVATSKA: Jovan Vejnović, SAVEZ 
RATNIH I VOJNIH INVALIDA: Šime Mudrovčić. 
  
Skupštinu je otvorio  predsjednik Saveza antifašističkih boraca i antifašista Republike 
Hrvatske, Franjo Habulin, uz pozdrav delegatima Izborne skupštine i gostima.  
Potom je Skupština minutom šutnje odala počast preminulim članovima Saveza, borcima 
NOB-a i Domovinskog rata između sjednica dvaju skupština.  
 
Ad 1 

  
Franjo Habulin, predložio je da se izabere Radno predsjedništvo Skupštine u sastavu: 
Milivoj Dretar, predsjednik Radnog predsjedništva, Franjo Habulin i Dinko Tamarut, članovi 
Radnog predsjedništva. 
 
Zaključak: Delegati Izborne skupštine izabrali su predložene članove 
Radnog predsjedništva u sastavu: Miivoj Dretar, predsjednik Radnog 
predsjedništva, Franjo Habulin i Dinko Tamarut, članovi Radnog 
predsjedništva. 
 
Ad 2 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva Milivoj Dretar zahvalio se na izboru Radnog 
predsjedništva, te je predložio Dnevni red Izborne skupštine: 
 

1. Otvaranje Izborne skupštine i izbor Radnog predsjedništva, 
2. Usvajanje dnevnog reda, 
3. Pozdravna riječ gostiju, 
4. Izvještaj Verifikacijske komisije, 
5. Usvajanje Poslovnika o radu Skupštine i izbor radnih tijela, 
6. Usvajanje Zapisnika s Redovite skupštine SABA RH, 9. studenoga 2019. 
7. Izvještaj o radu SABA RH u proteklom mandatnom razdoblju (2015-2019) s uvodnim 

izlaganjem predsjednika,  
8. Izvještaj Nadzornog odbora, 
9. Prijedlog rebalansa financijskog plana SABA RH za 2019,  
10. Razrješenje dosadašnjeg predsjednika, Predsjedništva, Nadzornog odbora i likvidatora SABA 

RH, 
11. Izbor predsjednika SABA RH, 
12. Izbor Predsjedništva, Nadzornog odbora i likvidatora SABA RH, 
13. Prijedlog Programskih zadataka SABA RH za  mandatno razdoblje 2020 – 2023, 
14. Prijedlog Programa rada SABA RH za 2020. i Prijedlog financijskog plana za 2020, 
15. Pitanja i prijedlozi. 

 
Zaključak: Delegati su jednoglasno prihvatili Dnevni red Izborne 
skupštine. 
 
Ad 3. 
 
Budući da su 1. i  2. točka Dnevnog reda iscrpljeni, M. Dretar je pozvao goste da pozdrave 
nazočne na Izbornoj skupštini. 



 
Zdravko Vladanović, Izaslanik ministra hrvatskih branitelja Tome Medveda u svojoj 
pozdravnoj riječi zaželio je uspješan rad Izbornoj skupštini, te se  osvrnuo na doprinos 
branitelja neovisnosti Hrvatske, te na potrebu suradnje branitelja i antifašističkih udruga. 
 
Ratko Maričić, izaslanik gradonačelnika Zagreba, naglasivši značaj antifašističkih 
udruga, zaželio je uspješan rad Izbornoj skupštini. 
Siniša Hajdaš Dončić, potpredsjednik Hrvatskoga sabora i izaslanik predsjednika SDP-
a, pozdravljajući delegate Izborne skupštine, naglasio je da se antifašističke udruge trebaju 
orijentirati na mlade, te davalja poraditi na vrijednostima građanske Hrvatske. Dončić je 
naglasio da Hrvatsku treba izgrađivati kao republiku, uz suprotstavljanje svakom obliku 
populizma, te da se angažirano valja boriti protiv novih oblika fašizacije.  
 
Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je predsjednika Verifikacijske komisije Petra Raića da 
podnese izvještaj. 

Predsjednik Verifikacijske komisje Petar Raić izvijestio je da je Izbornoj skupštini nazočno 50 
delegata od 60 pozvanih, odnosno da je Izbornoj skupštini nazočno 91,66 posto pozvanih delegata. 
te da Izborna skupština može pravovaljano donositi odluke. 

 
Ad 4 i Ad  5 
 
M. Dretar predložio je delegatima Izborne skupštine prijedlog Poslovnika o radu Izborne 
skupštine, te prijedlog članova radnih tijela Skupštine. 
 
Zaključak: Delegati Izborne skupštine jednoglasno su prihvatili tekst 
prijedloga Poslovnika o radu Izborne skupštine te prijedlog članova 
radnih tijela Izborne skupštine: 
Verifikacijska komisija: Petar Raić, predsjednik, Nevenka Radulović-
Dragojević i Ines Tulek; 
Kandidacijska komisija: Vesna Hercigonja,Teo Grančić i Neda Macan; 
Izborna komisija: Nikola Opačić,  Zvjezdana Grčević Ćurković i Zvonko 
Golub. 
Zapisničar: Miroslav Kirinčić; 
Ovjerovitelji zapisnika: Vladimir Augustič i Jovan Vejnović. 
 
Ad 6 
 
M. Dretar otvorio je raspravu o prijedlogu zapisnika s Redovite skupštine SABA RH, 
održane 9. studenoga 2019. 
 
Romano Božac uputio je primjedbe da se u popisu nazočnih na Skupštini iz SA Istarske 
županije umjesto Romea Matoševića upiše nazočan Romano Božac. 
 
Zaključak: Zapisnik zapisnika s Redovite skupštine SABA RH, održane 9. 
studenoga 2019. prihvaćen je jednoglasno, uz primjedbu R. Božca. 
 



Ad 7 
 
M. Dretar je otvorio raspravu o Izvještaj o radu SABA RH u proteklom mandatnom razdoblju 
(2015-2019) , uz koji je Izvještaj  uvodno izlaganje podnio predsjednik Franjo Habulin. 

  
Franjo Habulin se u svom izvještaju osvrnuo na ulogu, položaj ifinanciranje antifašističkih 
udruga.U pogledu proširenja mreže antifašističkih udruga i zajednica u općinama, 
gradovima i županijama nisu postignuti značajniji rezultati. Broj članova u udrugama i 
nadalje stagnira. Međutim, ono što valja istaknuti nije učinjen pomak u aktiviranju mladih u 
udrugama. Nije poboljšana uloga i položaj udruga i zajednica na razini lokalnih i regionalnih 
jedinica vlasti. Većina antifašističkih udruga i zajednica još uvijek nema ni minimum 
sredstava za svoj opstanak, pa čak ni potreban minimum uredskog prostora. Ostvarivanje 
programskih smjernica i Programa rada SABA RH tijekom 2019. uvelike je bilo opterećeno 
nedefiniranim statusom antifašističkih udruga i nedostatnim i nesigurnim izvorima 
financiranja, te se pretežno svodilo na obranu vrijednosnih tekovina Narodnooslobodilačke i 
antifašističke borbe i obilježavanje najznačajnijih događaja iz NOB-a. Valja istaknuti da je 
programski sadržaj SABA RH tijekom 2019. godine ostvaren bez potpore iz Državnog 
proračuna za redovito funkcioniranje SABA RH. Aktivnosti SABA RH realizirale su se uz 
nedostatna financijska sredstva i kontinuiranu nesigurnost u planiranju i provođenju 
programa. To potvrđuju i raspisani natječajni projekti, te donacija sredstava Hrvatskoga 
sabora, kao jedinih izvora prihoda za financiranje Programa rada SABA RH. Na to posebno 
ukazuje odnos Ministarstva hrvatskih branitelja prema predloženim projektima SABA RH. 
Od natječajnih projekata za 2019. Ministarstvo hrvatskih branitelja prihvatilo je samo projekt 
Nakladnička djelatnost u iznosu od 150.000,00kn od 250.000,00 kn koliko je Savez 
predložio. Ministarstvo nije prihvatilo projekt  Spomeničke baštine NOB-a i projekt Studij 
demokracije i antifašizma. Sredstva za Nakladničku djelatnost za 2019. nisu isplaćena jer je 
još uvijek u tijeku projekt Nakladničke djelatnosti iz 2018. 
Hrvatski sabor je Savezu za programe cjelokupne organizacije obilježavanja događaja u 
Drugom svjetskom ratu u Hrvatskoj u 2019. odobrio donaciju od 300.000 kn. Pri tome 
Hrvatski sabor nije Savezu odobrio 20 posto sredstava za tzv. režijske i funkcionalne 
troškove (poštanski i telefonski troškovi, internet, najam prostora, kom. naknada, 
elektroenergija, plin),  već samo za izravne troškove realizacije programa. Odnos tijela 
državne vlasti prema antifašističkim organizacijama i antifašizmu u cjelini ogleda se i u 
kontinuiranom odbijanju Državne zaklade za razvoj civilnog društva da odobri financijska 
sredstva Savezu za indirektne troškove rada, pod obrazloženjem da Savez nema dovoljno 
bodova s osnova perspektive organizacije. 

F. Habulin je istaknuo da Savez nije uspio nastaviti s projektom izdavanja tiskovnog izdanja 
Glasa antifašista zbog nedovoljnog broja pretplatnika, te zbog nedovoljnih financijskih 
sredstava. Savez je uspio kroz projekt nakldničke djelatnosti izdavati web stranicu, te 
tiskovna izdanja: Temelji narodne vlasti i Hrvatska na kraju rata – 1945.  

Predsjednik Saveza naglasio je da, unatoč odvojenim komemoracijama u Jasenovcu, Vlada 
RH je pokazala kooperativnost u pogledu obilježavanja Bitke na Sutjesci, koje obilježavanje 
je ove godine organizirala Hrvatska, uz potporu Vlade RH i uz nazočnost izaslanika Vlade 
RH Plenkovića na samoj komemoraciji na Tjentištu. 



F. Habulin je upozorio i na nasrtaje povijesnog revizionizma, koji su se izražavali i kroz 
sahrane posmrtnih ostataka pripadnika ustaške vojske, uz najviše državne počasti, na Zrinu 
i u Gračanima (Zagreb). 

Predsjednik se osvrnuo i na neprimjereni odnos pripadnika Katoličke crkve prema 
antifašističkoj borbi i aktivnostima, navodeći da je Savez informirao i Papu o aktivnostima 
pojedinih dužnosnika Katoličke crkve u Hrvatskoj..  

Navodeći da se jedino u Hrvatskoj vodio općenarodni oružani ustanak, a u drugim 
europskim državama pokreti otpora, Habulin je upozorio na neprimjeren odnos tijela 
državne vlasti prema sudionicima tog općenarodnog ustanka. 

Predsjednik Saveza informirao je o međunarodnim aktivnostima Saveza , navodeći 
angažiranje u radu Svjetske veteranske organizacije i FIR-a, u Koordinacij antifašističkih 
organizacija, kojoj pripadaju Austrija,Italija, Hrvatska i Italija, te u Koordinaciji saveza 
antifašističkih organizacija bivši epublika na području Jugoslavije. 

Franjo Habulin je upozorio na Rezoluciju Europskog parlamenta od 19.rujna 2019, kojom se 
iskrivljavaju povijesne činjenice o Drugom svjetskom ratu, te se izjednačuje komunizam mi 
nacizam na razini ideologija. Ta se poruka osnažuje tvrdnjom o podjednakoj krivici 
nacističke Njemačke i SSSR-a za izbijanje Drugog svjetskog rata. 

Josip Milat ispričao je Juraja Krstulovića u ime Koordinacije županijskih zajednica 
Dalmacije što nije zbog bolesti nazočan na Skupštini. Milat je ustvrdio da Savez nije 
uspješno provodio Program aktivnosti u proteklom razdoblju, te da nema bitnih pomaka u 
radu Saveza. Pri tome se Milat osvrnuo na neprovođenje Deklaracije o antifašizmu, na 
nedefiniran status antifašističkih udruga i zajednica, na neprimjeren status sudionika NOB-
a, na nezadovoljavajuće nastavne programe u školama. Milat je naglasio da nema pomaka 
prema fašizaciji društva i primjerenog odnosa s braniteljima Domovinskog rata, istaknuvši 
da je u Splitu osnovana Udruga VEDRA, koja okuplja antifašističke borce Domovinskog 
rata. Milat se osvrnuo i na nedostatak aktivnijeg odnosa prema spomeničkoj baštini NOB-a, 
na nedostatak aktivnijeg odnosa prema povratu imovine bivši antifašističkih udruga. 
Naglasio je da Savez više ne izdaje Glas antifašista. Pohvalio je jedino primjerenu aktivnost 
Saveza u pogledu organiziranja komemorativnih skupova, te zaključio da se suradnja 
antifašističkih udruga i zajednica sa Savezom svodi samo na održavanje sjednica, te da se 
Savez vodi autokratski. Milat se osvrnuo i potrebu uvažavanja ukupnih društvo-političkih 
okolnosti koji utječu na aktivnost antifašističkih udruga, navodeći poželjne okolnosti u 
Istarskoj i Primorsko-goranskoj županiji., te se zložio za promjene u metodata rada Saveza i 
primjereno tome za promjene u rukovodstvu Saveza. 

Antun Maruski je istaknuo informativnu blokadu aktivnosti antifašističkih udruga, 
naglašavajući potrebu strategije Saveza u pogledu informiranja i izboru primjerenih kadrova 
u organizacijama. Maruski je upozorio na opadanje broja antifašističkih udruga i broja 
članova u tim udrugama. 



Nikola Dobre je naglasio da bi u društvu trebalo uvažavati da su borci NOB-a stvorili 
federalnu državu Hrvatsku u sklopu Jugoslavije, ističući da se ta činjenica ne poštuje u 
nastavnim školskim programima, te bi se trebalo usprotiviti reviziji povijesti.Dobre je 
predložio da bi valjalo, u sklopu obilježavanja obljetnica NOB-a, isticati jedinice i narodne 
heroje koji su sudjelovali u oslobađanju Hrvatske.Upozorio je na izvještavanje HRT-a koji 
izjednačava Dan Europe i Dan pobjede nad fašizmom. HRT ne donosi informacije o Danu 
pobjede, niti o ZAVNOH-u. Dobre je istaknuo primjer Njemačke u kojoj se u medijima 
pohvalno ističe doprinos J.B.Tita i NOB-a u oslobođenju od nacističke okupacije, dok 
istodobno ministar vanjskih i europskih poslova Radman prosvjeduje protiv takvih 
informacija iz njemačkih medija. 

Tonči Pivac se očitovao na obilježavanje bitaka na Sutjesci i Neretvi, naglašavajući da su 
borci NOB-a iz Dalmacije najzaslužniji za ishoe tih bitaka. Pivac se kritički osvrnuo na odnos 
suorganizatora Bitke na Sutjesci, koji su u program obilježavanja uključili Zbor Marineta iz 
Makarske kao posljednje izvođače i da su ih pri tome isključili iz razglasa. 

Iva Jelačić se osvrnula na probleme uredskog prostora Saveza ističući to kao evidentan 
odnos gradske i državne vlasti prema antifašizmu. 

Nakon rasprave predsjednik Radnog predsjedništva stavio je glasanje Izvještaj o proteklom 
radu. 

Zaključak: Izvještaj o proteklom radu Saveza prihvaćen je s 49 glasova 
za, 5 protiv i jednim suzdržanim. 

Ad 8 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je predsjednika Nadzornog odbora da 
podnese izvještaj NO. 

Vilim Malnar,predsjednik NO, informirao je članova Skupštine da su dobili pisani Izvještaj o 
radu Nadzornog odbora, te je istaknuo da je Skupština Saveza 9. Studenoga 2019. Donijela 
Novi Statut Saveza, temeljem kojeg aNadzorni odbor broji 5 članova. Malnar je istaknuo da 
se  Program i aktivnosti Saveza mogu provesti jedino u primjerenom zajedništvu 
antifašističkih udruga i njihovih članova. 

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je na gllasanje Izvještaj o radu Nadzornog 
odbora. 

Zaključak: Izvještaj o radu Nadzornog odbora jednoglasno je prihvaćen. 

Ad 9 

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je glasanje prijedlog Rebalansa financijskog 
plana za 2019. 



Zaključak: Prijedlog Rebalansa financijskopg plana za 2019. jednoglasno 
je prihvaćen 

Ad 10.  

Predsjednik Radnog poredsjedništva stavio je glasanje razrješnicu  dosadašnjeg 
predsjednika,    Predsjedništva, Nadzornog odbora i likvidatora SABA RH. 
 
Zaključak : Razrješnica dosadašnjeg predsjednika, Predsjedništva, 
Nadzornog odbora i likvidatora  SABA RH jednoglasno je prihvaćena. 
 
Ad 11 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je predsjednicu Kandidacijske komisije 
Vesnu Hercigonja da predloži kandidate za predsjednika SABA RH. 

Vesna Hercigonja je informirala da su se za dužnost predsjednika SABA RH kandidirali  
Franjo Habulin i Zoran Restović, biografije kojih su primili članovi Izborne skupštine 
(biografije kandidata su u privitku zapisnika). Predsjednica kandidacijkske komisije pozvala 
je kandidate da se predstave. 

Franjo Habulin je u svojem predstavljanju naveo da je njegov program rada istodobno i 
program rada SABA RH, istaknuvši da će  se u svom radu zalagati za okupljanje mladih, za 
okupljanje članstva i osnivanje novih udruga, te na sveobuhvatno informiranje unutar 
Saveza i prema javnosti i medijima. 

Zoran Restović se u svom obraćanju založio za uključivanje mladih u rad SABA RH, uz 
pripremu mladih za preuzimanje vodstva Saveza u narednih dvije godine. Založio se za 
atraktivnije obilježavanje događaja iz Drugog svjetskog rata, kako bi se istaknuo značaj 
antifašističkog svjetonazora. Pri tome valja voditi računa o specifičnim metodama i akcijama 
u svakoj sredini. Restović je predložio da valja profesionalizirati dužnost tajnika Saveza, te 
unaprijediti suradnju Saveza s udrugama civilnog društva i državnim institucijama, posebno 
s Hrvatskim saborom.Antifašističke vrijednosti i događaje valj prezentirati što široj javnosti. 
Pri tome je Restović naveo primjere metoda aktivnosti u Šibeniku za Dan pobjede uz 
vatromet i letke, aktivistički prosvjed članova antifašista u povodu prezentacije knjige 
Ljeljaka o Jasenovcu, aktivnosti u sklopu Muzjea pobjede, štafete partizana.Restović se 
založio za javnu i medijsku prezentaciju antifašističkih aktivnosti. Predsjednik Radnog 
predsjedništva pozvao je članove Izborne skupštine da pristupe glasanju za izbor 
predsjednika SABA RH, te pozvao Izbornu komisiju da provede izbor za predsjednika. 

Ad 12 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je, na prijedlog Kandidacijske komisije, 
članove Izborne skupštine da pristupe glasanju za izbor članova Predsjedništva, Nadzornog 
odbora i likvidatora, potsjetivši da su članovi Skupštine dobili prijedlog kandidata za članove 



Predsjedništva, s kratkim životopisima, prijedlog za članove Nadzornog odbora i prijedlog za 
likvidatora SABA RH. 

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je glasanje prijedlog kandidata za 
potpredsjednike SABA RH, koji su i članovi Predsjedništva, temeljem Statuta Saveza. 

Zaključak: Članovi Skupštine jednoglasno su izabrali potpredsjednike 
SABA RH: Vladimira Augustiča, potpredsjednika za Zagrebačku regiju, 
Anicu Desnicu, potpredsjednicu za Regiju Sjeverozapadne Hrvatske, 
Lazu Đokića, potpredsjednika za Regiju Slavonije, Baranje i Zapadnog 
srijema, Edo Jermana, potpredsjednika za Istarsku regiju, Josu Štulinu, 
potpredsjednika za Regiju Dalmacijje i Dinka Tamaruta, potpredsjednika 
za Primorsko-goransku regiju.  

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je na glasanje prijedlog kandidata za izbor 
ostalih članova Predsjedništva, temeljem Statuta SABA RH. 

Zaključak: Članovi Skupštine jednoglasno su izabrali za članove 
Predsjedništva SABA RH, uz izabrane potpredsjednike: Romana Božca, 
preds¸tavnika Istarske regije, Darka Fanuka, predstavnika Primorsko-
goranske regije, Jovana Vejnovića, predstavnika Saveza društava JBT 
Hrvatska i Šimu Mudrovčića, predstavnika Saveza ratnih i vojnih invalida 
Hrvatske. 

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je na glasanje prijedlog kandidata za članove 
Nadzornog odbora. 

Iva Jelačić, predložena kandidatkinja za članicu Nadzornog odbora, predložila je da se 
namjesto nje za kandidatkinju za članicu Nadzornog odbora predloži Vesna Podlipec iz 
ZUABA-e Splitsko-dalmatinske županije. 

Zaključak: Članovi Izborne skupštine jednoglasno su prihvatili da Vesna 
Podlipec bude kandidatkinja za članicu Nadzornog oodbora. 

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je na glasanje prijedlog kandidata za članove 
Nadzornog odbora . 

Zaključak: Članovi Izborne skupštine jednoglasno su izabrali za članove 
Nadzornog odbora: Edi Andreašića, Vilima Malnara, Antuna Maruskog, 
Vesnu Podlipec i Ivanu Posavec Krivec. 

Predsjednik Radnog predsjedništva stavio je glasanje kandidata za likvidatora SABA RH. 

Zaključak: Članovi Izborne skupštine jednoglasno su izabrali za 
likvidatora Miroslava Kirinčića. 



Budući da je Izborna komisja završila s prebrojavanjem glasova za izbor kandidata za 
predsjednika SABA RH, predsjednik Izborne kimisije Nikola Opačić izvjestio je o rezultatima 
izbora za predsjednika Saveza. 

Nikola Opačić, predsjedniik Izborne komisije izvijestio je da je u međuvremenu na Izbornu 
skupštinu pristigao još jedan delegat (Jovan Vejnović), te da je ukupno glasalo 56 delegata, 
od kojih su njih 38 glasali za Franju Habulina, 17 za Zorana Restovića, uz jedan nevažeči 
glasački listić.  

Zaključak: Predsjednik Izborne komisije izvjestio je da je Franjo Habulin 
dobio većinu glasova nazočnih članova Izborne skupštine, te da je  
izabran za predsjednika SABA RH. 

Franjo Habulin, novoizabrani predsjednik SABA RH zahvalio se članovima Izborne 
skupštine na izboru za predsjednika, istaknuvši da će nastojati što dosljednije provoditi 
programske aktivnosti SABA RH. 

Ad 13 i Ad 14 

Predsjednik Radnog predsjedništva predložio je da se o prijedlogu Programskih zadataka 
SABA RH   za  mandatno razdoblje 2020 – 2023. i o prijedlogu Programa rada Saveza za 
2020.i prijedlogu financijskog plana za 2020. raspravlja pod zajedničkom točkom. 
 
Zaključak: Članovi Izborne skupštine prihvatili su da se o prijedlogu 
Programskih zadataka SABA RH   za  mandatno razdoblje 2020 – 2023. i o 
prijedlogu Programa rada Saveza za 2020.i prijedlogu financijskog plana 
za 2020. raspravlja pod zajedničkom točkom. 
 
Nenad Nekvapil izrazio je zadovoljstvom suradnjom lokalne zajednice s udrugama na 
području Bjelovarsko-bilogorske županije, te je predložio da se u Program rada Saveza 
uključi obnova spomenika Gudovčan, te da se organizira izložba o spomeničkoj baštini 
NOB-a, istaknuvši kako je, primjerice, spomenik Stjepanu Filipoviću u ilegali. 
 
Dinko Tamarut je istaknuo kako se 2020. godine obilježava 75. obljetnica završetka 
Drugog svjetskog rata, te bi valjalo iskoristiti i predsjedanje Hrvatske Europskim vijećem za 
antifašističku promidžbu značaja oslobođenja od nacističke okupacije. Tamarut je informirao 
i o planiranom odlasku antifašista iz Primorsko-goranske županije na obilježavanje 
savezničkog iskrcavanja u Normandiju 2020. Godine. 
 
Lazo Đokić je istaknuo značaj obilježavanja 75. obljetnice završetka Drugog svjetskog rata, 
te je najavio obilježavanja 100. Obljetnice 2. Kongresa KP u Vukovaru, kao doprinosa 
realizaciji samoupravnog socijalizma. Đokić es založio da se Ljetna škola mira, odnosno 
Studij demokracije organizira po regijama. 
 



Romano Kovač založio se za sufinanciranje Saveza kroz određene gospodarske 
aktivnosti. Predložio je osnivanje zaklade ZAVNOH-a, sponzoriranje najboljih učenika, 
suradnju s antifašističkim udrugama i savezima u državama koalicije u Drugom svjetskom 
ratu, suradnju s međunarodnim zakladama, određene oblike štednje kroz financijske 
institucije, vidokonferencije, on line nakladništvo i on line izdavanja Gčlasa antifašista, 
otvaranja antifašističkog TV i radio kanala, otvaranje Yutube kanala, te različite oblike 
okupljanja i druženja mladih. 

Darko Fanuko se založio za oraniziranje komemoracija i obilježavanje događaja iz NOB-a 
na atraktiviji način, kako bi se privukla šira javnost. Predložio je stalnu suradnju s 
povjesničarina, te organiziranje sportskih i drugih natjecanja. Istaknuo je važnost 
sudjelovanja u Vlaku sjećanja za Aschwitz, obilježavanje Holokausta i Vukovarske tragedije. 
Istaknuo je važnost uključivanja mladih u antifašističke udruga. 

Josip Milat je čestitao Franji Habulinu na izboru za predsjednika, te Zoranu Restoviću, kao 
dostojnom protukandidatu za izbor predsjednika, istaknuvši potrebu da suradnji svih 
antifašističkih udruga i članova bude primjerena. 

Milivoj Dretar se založio za primjerenu razmjenu različitih iskustava i praksi antifašističkih 
udruga u organiziranju komemoracija i drugih aktivnosti u promicanju antifašističkih 
vrijednosti. 

Nikola Dobre se založio za primjereno obilježavanje završetka Drugog svjetskog rata, 
istaknuvši potrebu obilježavanja 76. Obljetnice Kninske operacije. 

Radmila Šutalo založila se primjereno obilježavanje 75. obljetnice oslobođenja Dalmacije, 
te za organiziranje redovitih okruglih stolova i skupova s antifašističkim sadržajem. 

Edo Jerman je istaknuo važnost suradnje antifašističkih udruga s osnovnim i srednjim 
školama, navevši primjerenu suradnju UABA-e Buzet s osnovnom školom na antifašističkim 
sadržajima. 

Antun Maruski je predložio da se najviša priznanja SABA RH posmortno dodjele  Branku 
Grošeti i Milovanu Bojčetiću, potpredsjednicima u mandat 2015-2019. Predložio je da se 
najviše priznanje dodjeli i Tomislavu Ravnić, dosadašnjem potpredsjedniku. 

Ad 15 

Zvjezdana Ćurković se založila za primjereno institucionalno povezivanje mladih u 
antifašističkim sadržajima i aktivnostima. 

Vesna Podlipec je predložila da se u Statut ugradi i institut neobvezujućih članova. 

Skupštna je završila s radom u 14,30 sati.  
 

      Zapisničar: Miroslav Kirinčić                                 
 

      Ovjerovitelji zapisnika:  Jovan Vejnović    Vladimir Augustić  


